
Protokół Nr 35/2013 
z posiedzenia XXXV Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  27 grudnia  2013 roku 
 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 13.02. 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIV posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na  

2013 r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Obryte. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIV/150/2012 Rady Gminy 

Obryte z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania  Narkomanii na 2013 rok w gminie Obryte. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2014 rok w gminie Obryte. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Obryte. 

11. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na rok 2014. 
1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
2) przedstawienie opinii komisji oraz wniosków radnych, 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
4) dyskusja nad projektem budżetu, 
5) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za  
            gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
            nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie  
      Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Obryte. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów  pracy stałych komisji 

Rady Gminy na 2014 rok. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  planu pracy Rady Gminy na 2014 

rok. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 
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Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 

Otwarcia posiedzenia XXXV Sesji Rady Gminy dokonał Pan Krzysztof  Oleksa  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
15 radnych obecnych jest 14, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Listy obecności radnych oraz  osób zaproszonych  stanowią załączniki do protokołu. 
 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
P.Wójt – proszę o wprowadzenie dodatkowego punktu po pkt 15 jako pkt 16: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych gminy 
Obryte, warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawek 
opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie 
Gminy Obryte. 
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianą zaproponowaną przez Wójta głosowało 14 
radnych (100% obecnych). 
 
Porządek obrad  ze zmianą zgłoszoną przez Wójta Gminy został przyjęty. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XXXIV posiedzenia Sesji. 
 
P.Przew.RG – protokół z XXXIV posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem protokołu z  XXXIV  posiedzenia Sesji  głosowało 14 radnych(100% 
obecnych) . 
 
Protokół z XXXIV posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

P.Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Król – chciałem podziękować Panu Wójtowi za wykonanie chodnika w Gródku 
oraz naprawę studzienki kanalizacyjnej. Mam prośbę, żeby ten chodnik położyć do 
przystanku pomimo, że jest to droga powiatowa. 
P.Wiśniewski – chciałem zapytać, czy droga koło Radeckiego będzie poprawiona. 
P.Mroczkowski – minęły 4 miesiące od ostatniej zmiany dokonanej w oświacie. 
Chciałem zapytać, jakie są wymierne korzyści wszystkich zmian dokonanych do tej 
pory w oświacie. Mam tu na myśli pierwsze zmiany dokonane odnośnie likwidacji 
niektórych szkół jak również sprawę dojazdu i dowozu dzieci i tą ostatnią zmianę. 
Mam też pytanie do Pani Dyrektor ZPO – jak funkcjonują te 3 placówki bez tych tak 
mocno opłakiwanych pań.Były obawy, że te szkoły się rozpadną , w kilku zdaniach 
proszę o odpowiedź na moje pytanie. 
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Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy.  
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Wójt – przedstawię sprawozdanie za cały 2013 rok. 
Sprawy administracyjne : uchwalono nowy Statut Gminy i został ujednolicony 
regulamin organizacyjny. Mieliśmy kilka kontroli w urzędzie: była kontrola z 
Archiwum Państwowego dot. archiwum zakładowego. My wcześniej wzięliśmy 
archiwistę z Ostrołęki , który uporządkował nasze archiwum. Zaleceń nie było i w 
Urzędzie Gminy i w Urzędzie Stanu Cywilnego. 
Odbyły się również szkolenia pracowników z kontroli zarządczej. 
Odbyła się też kontrola przeprowadzona przez Krajowe Biuro Wyborcze. Była też 
kontrola z Ochrony Środowiska odnośnie ustawy śmieciowej, była to szczegółowa 
kontrola, zaleceń nie było. 
Odbyła się również kontrola z Urzędu Skarbowego w Pułtusku w związku ze 
złożonym wnioskiem o zwrot Vat-u. Mamy pozytywną opinię, czekamy na zwrot 
Vat-u od wykonanej sieci kanalizacyjnej w Sadykrzu. 
Pracownicy uczestniczyli w 21 szkoleniach , w których wzięło udział 24 osoby. 
Jeżeli chodzi o sprawy kadrowe, to najważniejszą sprawą była zmiana Skarbnika 
Gminy. Pani Ania Niezgoda od maja jest Skarbnikiem Gminy po odejściu Pani 
Kamili Gronczewskiej. Na miejsce pani Niezgoda nie zatrudniliśmy nikogo, robotę 
rozdzieliliśmy pomiędzy osoby zatrudnione w księgowości. Księgowość oświatowa 
też jest przeniesiona do księgowości gminnej. Księgowość jest w jednym miejscu. 
W związku z tą reformą śmieciową zatrudniłem referenta ds. gospodarowania 
odpadami komunalnymi. 
Działalność poszczególnych jednostek gminy: 
Ośrodek Pomocy Społecznej – udzielił pomocy w następujących formach  – zasiłków 
rodzinnych – 275 rodzin, świadczenia pielęgnacyjne dla 21 rodzin, zasiłki 
pielęgnacyjne dla 254 osób, zasiłki stałe dla 38 osób, zasiłki okresowe dla 13 rodzin, 
zasiłki celowe wypłacono dla 57 rodzin, dożywianiem objętych jest 197 uczniów z 
terenu gminy jak również braliśmy udział w zbiórce żywności i korzystamy też z 
Banku Żywności w Ciechanowie. W zbiórce świątecznej zebrano 1147 kg żywności, 
co zostało rozdzielone na paczki dla rodzin potrzebujących. Prowadzone były usługi 
opiekuńcze dla 2 rodzin, usługi specjalistyczne dla 3 dzieci. W punkcie 
konsultacyjnym przy OPS przyjmuje terapeuta ds. uzależnień oraz psycholog . 
Straże Pożarne – na straże było zaplanowane 55.881 zł, na wydatki osobowe 
niezaliczane do wynagrodzeń wydano 6.670 zł, wydatki na rzecz osób fizycznych – 
11.450 zł, zakup wyposażenia za 12. 506 zł, energia 13.000 zł, zakup usług 
remontowych 1.662 zł, badania techniczne, różne opłaty. Zakupiliśmy 2 mundury 
ognioochronne dla straży w Obrytem. 
Sprawa śmieci – sytuacja jest dobra, były tam jakieś problemy z koszami, z osobami 
samotnymi. Są zaległości w opłacie za śmieci, ok. 9.000 zł mamy zaległości. 
Mieszkańcy gminy podeszli do tego poważnie i płacą za te śmieci. Ulga dla osób 
samotnych  w opłacie obejmuje 62 osoby czyli ulga będzie w granicach 639 zł 
miesięcznie. 
Sprawy związane z planowaniem przestrzennym – zgodnie z ustawą o planowaniu 
przestrzennym te spawy są załatwiane. Jak obejmowałem urząd wójta – to opłata za 
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opracowanie decyzji o warunkach zabudowy wynosiła 450 zł, w chwili obecnej po 
przetargach płacimy 120 zł i też się komuś opłaci .W 2013 roku zostało wszczęte 27 
Postępowań administracyjnych o ustalenie warunków zabudowy , wydanych zostało 
19 decyzji o warunkach zabudowy i 4 decyzje o lokalizacji inwestycji celu 
publicznego. Staramy się też regulować sprawy dróg gminnych na terenach 
letniskowych. Mienie przybyłe w 2013 roku – drogi w Zambskach Kościelnych. W 
środkach trwałych – studnia kanalizacyjna w Gródku i sieć kanalizacyjna z 
przepompowniami we wsi Sadykierz. 
Jeżeli chodzi o USC – mieszkańców na dzień dzisiejszy mamy 4.944 osoby. Urodzeń 
było 32, małżeństw – 68, zgonów -  78, dowodów osobistych wydano w 2013 roku 
345 sztuk. Z roku na rok spada liczba mieszkańców, dlatego te reformy w szkołach 
przeprowadziliśmy. 
Uroczystości, jakie odbyły się w naszej gminie w 2013 r. – 22 stycznia obchodziliśmy 
150-tą  rocznicę wybuchu Powstania Styczniowego . Była delegacja ze Starostwa, 
ponadto 13 Pułk Piechoty. Złożyliśmy kwiaty i zapaliliśmy znicze, następnie było 
spotkanie w szkole. 
W tym roku po raz pierwszy obchodziliśmy 150-tą rocznicę przeprowadzonych walk 
na terenie Sokołowa w dniach 14-15 lipca, tam były prowadzone walki przez 
powstańców. Była bardzo ładna uroczystość z udziałem wojska, wielu mieszkańców 
gminy uczestniczyło w tej uroczystości, wpiszemy tą uroczystość w stały 
harmonogram do kalendarza i będziemy tą rocznicę obchodzić. 
W Sokołowie Włościańskim był też obchodzony coroczny Gminny Dzień Strażaka. 
Powiązane to było z nadaniem sztandaru OSP w Sokołowie i wręczono 32 
odznaczeń. 
25 sierpnia odbyły się gminne dożynki w Zambskach Kościelnych . Z roku na rok są 
one w szerszym zakresie, ponieważ otrzymujemy dofinansowanie na tą uroczystość. 
Rozszerza nam się również uroczystość upamiętniająca poległych w czasie II wojny 
światowej w Zambskach Kościelnych. Dzięki pracownikom i osobom, które się 
zaangażowały w organizację tych uroczystości, mieliśmy aż 18 wieńców 
dożynkowych . Takiej uroczystości nie było od lat na terenie gminy. Pogoda 
dopisała, przede wszystkim na tych uroczystościach są mieszkańcy a to jest 
najważniejsze. 
Do 2010 roku gmina Obryte nie skorzystała z żadnego dofinansowania z Zielonych 
Mostów Narwi . Do chwili obecnej wykorzystaliśmy ok. 150.000 zł dofinansowania. 
To są remizy, dożynki, wymiana dachu na WDK-u i cały czas z tego korzystamy. Na 
urządzenie placu po Posterunku Policji też będziemy korzystać z tych środków.  
Parafie z terenu naszej gminy też korzystały z tych środków. 
11 listopada w Obrytem odbyła się uroczystość bardzo skromna, ale też będziemy 
kontynuować to święto. Byli żołnierze z 13 Pułku Piechoty, młodzież się 
zaangażowała w tą uroczystość. 
Oświata – wydaje mi się, że reformy w oświacie dobiegły końca, teraz tylko 
czerpiemy zyski z tych posunięć. Zyski są dość pokaźne, dlatego możemy sobie 
pozwolić na inwestycje. Gdyby nie te nasze wcześniejsze posunięcia w oświacie, z 
budżetem byłoby bardzo krucho. W 2011 r. udział w wydatkach na oświatę był 
51,2%, teraz nam spadło do 43,8 %. 
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Reorganizacja szkół w filie – bardzo głośna sprawa ,uczestniczyłem we wszystkich 
zebraniach , zainteresowanie było ogromne. Jednak okazuje się, że to było najlepsze 
posunięcie, jakie mogliśmy zrobić. Ta reorganizacja dała nam oszczędności w ilości 
6,60 etatu ( mniej więcej tyle co likwidacja jednej szkoły). Dzieci chodzą do szkoły, 
transport zapewniamy.  
Od września 2010 r. w oświacie była podwyżka wynagrodzeń 7%, co przez 4 m-ce 
dałoby w budżecie większą kwotę  o 86.552 zł. W 2011 r. znowu podwyżka od 
września 7% , co daje w okresie I-XII -  273.749,12 zł. Gdybyśmy nic nie zrobili, to 
wydatki w oświacie wzrosłyby o 55%. W 2012 r. następna podwyżka wynagrodzeń o 
3,8%  i dalej  podwyżka składki rentowej o 2%. Dzięki zmniejszeniu zatrudnienia , 
tylko  od września do grudnia 2012 roku zaoszczędziliśmy 108.671 zł. Sam GZEAS, 
który zreformowaliśmy przyniósł nam w skali roku 152.255 zł, w tej chwili jest 2,5 
etatu i funkcjonuje bardzo dobrze. Panie dyrektorki są tylko wtedy, kiedy są 
potrzebne. Na przestrzeni lat 2011-2013  na oświacie zaoszczędziliśmy 1.521.594 zł. 
Dlatego też możemy realizować te inwestycje, które są. Jeżeli zatrudnienie w 2011 r. 
było 79,36 etatu, w chwili obecnej mamy 61,69 etatu. Gdyby nie te nasze 
reorganizacje , to na pewno gmina by się zadłużała. Trochę kredytu spłaciliśmy, ten 
rok utrzymujemy na tym samym poziomie, bo taka jest potrzeba. 
Remonty i inwestycje  - zadłużenie nam nie rośnie a inwestycji przybywa. 
Budowa sieci kanalizacyjnej we wsi Sadykierz- koszt z przetargu 1.081.000 zł. 
Dofinansowanie wynosi 635.000 zł, miało być przekazane w tym roku. Jednak 
wygląda na to , że ta kwota nie wpłynie w tym roku. Kontrola w tym zakresie była 
12 grudnia. Gdyby była do 10 grudnia, to pieniądze by wpłynęły jeszcze w tym roku. 
Musicie też wiedzieć, że podejmując się tej inwestycji, odbyłem zebranie z 
mieszkańcami Sadykrzu i było jasno powiedziane, że robimy ta inwestycję, ale 
zbywamy nieruchomość po byłej szkole. Szkoły nie sprzedaliśmy. Może w innym 
czasie będzie większe zainteresowanie tą nieruchomością. 
Budowa Sali gimnastycznej Obrytem – duże ryzyko podjęliśmy, ale wyszło dobrze. 
Dofinansowania dostaliśmy do kwoty kosztorysowej. Przyznali nam 30% tej kwoty. 
Po przetargu wyszła kwota 3.333.000 zł. Mieliśmy obawy, że dofinansowanie nam 
się zmniejszy, jednak pozostało bez zmian tj. 1,5 mln zł.  W tym roku gmina zapłaciła 
200.000 zł za wykonane prace i 300.000 zł zapłaciło Ministerstwo Sportu. 
Nie zaciągamy żadnych kredytów. Wykonane jest za dużo więcej tych prac przy 
budowie Sali. 
Remont budynku świetlicy w Psarach jest zakończony i odebrany. Wyposażony w 
stoliki i krzesła. 41.000 zł dostaniemy dofinansowania. 
Montaż przystanków był robiony, oświetlenie uliczne w Obrytem – Pępkowo, 
wymiana okien w budynku Urzędu za 13.000 zł 27 okien. Wykonaliśmy kawałek 
chodnika w Gródku Rządowym, jeżeli będzie taka możliwość, to doprowadzimy ten 
chodnik do przystanku. Przy okazji chodnika wyremontowaliśmy studzienkę 
kanalizacyjną za 11.000 zł. 
Droga Psary Nowiny – zmienialiśmy projekt, bo nie dało rady zrobić tej drogi w 
pasie 8-metrowym, Warszawa nam odrzuciła . Zdecydowaliśmy zrobić to ze spec 
ustawy, do końca września uzyskaliśmy pozwolenie na budowę i do końca września 
było też składanie wniosków o dofinansowanie budowy dróg, więc zdążyliśmy 
złożyć i dostaliśmy dofinansowania 285.000 zł czyli połowę wartości kosztorysowej. 
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Grunt musimy wykupić, wyceniony jest na 7.200 zł czyli wychodzi mniej niż 1 zł za 
m. Oprócz inwestycji naprawialiśmy drogi, przepusty, udrażnialiśmy rowy, awarie 
wodociągowe i kanalizacyjne. 
Został odrestaurowany ciek podstawowy od Obrytego do ujścia. 
Zmiany w tej gminie są zasadne, dzięki temu możemy coś w tej gminie robić. Może 
to nie jest to , czego wszyscy oczekują. Zadłużenie gminy nie jest duże, bo ok. 30%. 
Jeżeli nie mamy nadwyżki, to kredytu nie możemy wziąć. Nie można powiedzieć, że 
się nic nie robi. To nie jest tylko moja zasługa. Wójt wytycza kierunki , ale to jest 
ogromna praca ludzi. Chciałbym podziękować za zrozumienie Przewodniczącemu 
Rady , radnym za to, że widzą te potrzeby i wspierają te zadania, które chcemy 
realizować. Jak wchodziliśmy w reorganizację oświaty, to było nieprzyjemnie, ludzie 
krzyczą, czytają bzdury a jak się okazuje żaden z mieszkańców tego nie podpisał. 
Można być przeciwnym, ale trzeba pewne sprawy realnie oceniać. Ja te reformy 
robiłem nie dla siebie, tylko dla tej gminy. 
Dziękuję również sołtysom za zrozumienie, bo jesteście łącznikiem między gminą a 
mieszkańcami. Staram się wszystkim pomóc, może z opóźnieniem, ale staram się w 
miarę swoich możliwości coś poradzić. 
To jest też zasługa wszystkich pracowników Urzędu, trzeba pilnować tych spraw, bo 
nas kontrolują również z zewnątrz. W swojej karierze zawodowej pracowałem z 
kilkoma księgowymi w różnych jednostkach, ale z Panią Anią współpracuje mi się 
bardzo dobrze, jest dobrze przygotowana merytorycznie, zna przepisy a przy tym 
jest spokojna i opanowana. Wielkie słowa uznania w stronę Pani Skarbnik kieruję, 
dziękuję też sekretarzowi gminy za czuwanie nad całością spraw, wszystkim 
kierownikom, panu Dydze, Pani kadrowej, wszystkim pracownikom, dyrektorom 
placówek oświatowych za wyrozumiałość. Panu Łukaszowi Szczepanik , który 
prowadzi sprawy przetargów i składa wnioski , również dziękuję. Jeżeli 
pozyskaliśmy 3.128.000 zł środków z zewnątrz na 6.100.000 zł wydanych  na 
inwestycje, to mamy się czym pochwalić. Do każdej inwestycji jest dofinansowanie i 
o to mi chodziło , żeby nie robić inwestycji tylko za własne środki. 
W 2013 roku odbyło się 10 posiedzeń sesji.  
Jeszcze raz wszystkim dziękuję za współpracę i pomoc, Kancelarii prawnej za 
obsługę prawną dziękujemy. 
P.Przew.RG – Pan Wójt dość szczegółowo nam przedstawił te sprawy. Życzę 
wszystkim i sobie , żebyśmy nie spoczęli na laurach, tylko dalej intensywnie 
pracowali dla dobra mieszkańców i tej gminy w następnych latach. 
 
Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 
2013 r. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Skarbnik – od komisji w dniu 20 grudnia nastąpiła mała zmiana w treści uchwały. 
Trzeba było wprowadzić kwotę 94,75 zł na realizację programu operacyjnego Kapitał 
Ludzki, co nie wpłynęło na zmianę wyniku budżetu, zmieniły się dochody i wydatki 
bieżące. Aktualną treść uchwały Pan Przewodniczący otrzymał. Pozostałe zmiany 
były omawiane na komisjach. Jeżeli są pytania do projektu uchwały, to bardzo 
proszę.  
Może jeszcze przedstawię podsumowanie budżetu za 2013 rok.  
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Plan budżetu Gminy Obryte na 2013 rok pierwotnie wynosił po stronie: 
Dochodów – 16.799.141,41 zł, 
Wydatków – 15.999.141,41 zł. 
Ostatecznie plan ten wynosi: 
po stronie dochodów: 14.419.869,89 zł, 
po stronie wydatków: 15.140.084,00 zł. 
 
Zadłużenie Gminy na dzień 31.12.2013 r. wynosi : 4.490.000,00 zł. 
W związku z emisją obligacji  dokonano wykupu wyemitowanych w latach 
ubiegłych obligacji komunalnych na kwotę: 1.200.000,00 zł, w tym obligacje w 
wysokości  400.000,00 zł, których  termin wykupu przypadał na 2014 r. 
W 2013 roku Gmina pozyskała środki z zewnątrz na zadania bieżące na kwotę : 
158.244,03 zł (środki z UE) oraz dofinansowanie do budowy kanalizacji we wsi 
Sadykierz: 635.619,00 zł i Sali Gimnastycznej przy Zespole Placówek Oświatowych: 
1.500.000,00 zł, w tym  na rok 2013: 300.000,00 zł. Rozliczono wydatki za dożynki 
gminne oraz uroczystości w Zambskach Kościelnych upamiętniające poległych we 
wrześniu 1939 r. żołnierzy, otrzymano zwrot dofinansowania w wysokości: 40.009,60 
zł oraz wydatki związane z realizacją inwestycji dotyczącej budowy kanalizacji w 
Sadykrzu. 
W związku z oszczędną polityką finansową udało się zrealizować zadania 
inwestycyjne bez konieczności zaciągania nowych zobowiązań.  
Zrealizowane inwestycje: 
- budowa sieci kanalizacyjnej wraz z przepompowniami ścieków we wsi Sadykierz: 
1.097.624.82 zł; 
- remont studni kanalizacyjnej w miejscowości Gródek Rządowy 11.700,00 zł, 
-remont budynku świetlicy wiejskiej w Psarach 65.500,00 zł, 
-przystanki w Sokołowie i Cyganach - 12.000,00 zł, 
-oświetlenie uliczne w miejscowości Obryte-8.500,00 zł, 
-wymiana okien w budynku Urzędy Gminy – ok. 14.000,00 zł, 
- I etap budowy Sali Gimnastycznej przy ZPO -504.500,00 zł. 
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  przeciw nie  było , 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXXV/216/2013 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 
Obryte na 2013 r. została podjęta. 
 
Ad.7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte. 
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P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Skarbnik – WPF jest odzwierciedleniem zmian , które zostały wprowadzone do 
uchwały budżetowej na 2013 rok. Zmiany WPF były omawiane szczegółowo na 
komisjach , proszę o pytania w tej sprawie. 
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem  uchwały. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw nie było , 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXXV/217/2013  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte została podjęta. 
 
Ad.8.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIV/150/2012 Rady Gminy 
Obryte z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  
Narkomanii na 2013 rok w gminie Obryte. 
 
P.Przew.RG – zmiany były omawiane na komisjach, wszyscy radni otrzymali projekt 
uchwały. W uzasadnieniu jest szczegółowo to opisane. Proszę o pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXXV/218/2013 zmieniająca uchwałę Nr XXIV/150/2012 Rady Gminy 
Obryte z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  
Narkomanii na 2013 rok w gminie Obryte została podjęta. 
 
Ad.9.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2014 rok w gminie Obryte 
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P.Przew.RG – radni otrzymali harmonogram wydatków, niewiele się zmieniło w tym 
programie od ubiegłego roku. Proszę o pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG - proszę Przewodniczących Komisji o opinie w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych jest 
za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem omawianej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza i Planowania Przestrzennego jest za 
podjęciem uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem przedstawionej uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
Uchwała Nr XXXV/219/2013 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2014 rok w gminie Obryte została podjęta. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu Pani Skarbnik Gminy. 
P.Skarbnik – projekt uchwały w sprawie WPF Gminy Obryte był omawiany na 
komisjach. Jeżeli są pytania w tej sprawie, to proszę bardzo. Dodam tylko , że mamy 
pozytywną opinię RIO o przedłożonym przez Wójta projekcie uchwały w sprawie 
WPF Gminy Obryte na lata 2014-2024. 
P.Przew.RG- było to omawiane na komisjach, więc proszę Przewodniczących 
Komisji o opinie w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 
Pytań ani uwag nie wniesiono. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę Nr Ci.318.2013 Składu orzekającego RIO w Warszawie 
z dnia 2 grudnia 2013 r., która stanowi załącznik do uchwały i poprosił Panią 
Skarbnik o odczytanie uchwały w  sprawie WPF Gminy Obryte. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw nie było, 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXXV/220/2013 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Obryte została podjęta. 
 

Ad.11.Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na rok 2014. 
1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
2) przedstawienie opinii komisji oraz wniosków radnych, 
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3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
4) dyskusja nad projektem budżetu, 
5) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie projektu uchwały budżetowej na 
2014 rok. 
P.Skarbnik odczytała projekt uchwały budżetowej na 2014 r. 
2) przedstawienie opinii komisji oraz wniosków radnych, 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o opinie   w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- projekt budżetu gminy Obryte na rok 2014 został przygotowany 
przez Wójta Gminy i  przedłożony Radzie Gminy Obryte. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych szczegółowo   
przeanalizowała zaprezentowane w projekcie dochody i wydatki budżetu na 2014 
rok , wydając pozytywną opinię w sprawie projektu budżetu gminy Obryte na 2014r.  
P.Kisiel – projekt budżetu gminy Obryte na rok 2014 został przygotowany przez 
Wójta Gminy i  przedłożony Radzie Gminy Obryte. 
Komisja ds. Rolnictwa  szczegółowo  przeanalizowała zaprezentowane w projekcie 
dochody i wydatki budżetu na 2014 rok , wydając pozytywną opinię w sprawie 
projektu budżetu gminy Obryte na 2014 rok. 
P.Borczyński – projekt budżetu gminy Obryte na rok 2014 został przygotowany 
przez Wójta Gminy i  przedłożony Radzie Gminy Obryte. 
Komisja Rewizyjna szczegółowo  przeanalizowała zaprezentowane w projekcie 
dochody i wydatki budżetu na 2014 rok , wydając pozytywną opinię w sprawie 
projektu budżetu gminy Obryte na 2014 rok. 
P.Falba– projekt budżetu gminy Obryte na rok 2014 został przygotowany przez 
Wójta Gminy i  przedłożony Radzie Gminy Obryte. 
Komisja Budżetowo-Gospodarcza i Planowania Przestrzennego szczegółowo   
przeanalizowała zaprezentowane w projekcie dochody i wydatki budżetu na 2014 
rok oraz opinie poszczególnych komisji Rady Gminy Obryte w sprawie projektu 
budżetu na 2014 rok , wydając pozytywną opinię w sprawie projektu budżetu gminy 
Obryte na 2014 rok. 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
P.Przew.RG odczytał uchwałę Nr Ci.319.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 02 grudnia 2013 r. w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Obryte projekcie uchwały budżetowej na 2014 
rok, która stanowi załącznik do protokołu. 
4) dyskusja nad projektem budżetu, 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skoczylas – jakie inwestycje są zaplanowane w projekcie budżetu na przyszły rok i 
mam jedno sprostowanie, bo z wypowiedzi Wójta i pani Skarbnik wynika, że zostały 
zrealizowane przystanki w Sokołowie a w Sokołowie nie powstał żaden przystanek. 
Kiedy takie przystanki powstaną i czy w ogóle będą. 
P.Wójt – jeżeli chodzi o przystanki, to w Sokołowie Parcele powstały a to też 
Sokołowo. Jeszcze nam zostało postawienie przystanków w Sokołowie, Rozdziałach, 
Gostkowie i Kalinowie. Te przystanki będziemy realizować, to jest koszt ok. 10.000 
zł. W ogólnych wydatkach są to niewielkie koszty. 
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Natomiast jeżeli chodzi o inwestycje, to radni otrzymali załącznik do projektu 
uchwały budżetowej . Planujemy w następnym roku : 
-wykonanie dokumentacji projektowej na budowę sieci kanalizacyjnej wraz z 
przepompowniami ścieków w miejscowościach Zambski Kościelne i Zambski Stare , 
- zakup promu do przeprawy przez rzekę Narew do terenów rolnych,  
- kontynuacja przedsięwzięcia pn. Budowa Sali Gimnastycznej przy Zespole 
Placówek Oświatowych w Obrytem –zadanie 3-letnie, na realizację tego  zadania w 
roku 2014 zaplanowane jest  1.497.350,00 zł. 
- przebudowa drogi gminnej dojazdowej do miejscowości Psary – Nowiny – 
571.730,00 zł -  realizacja powyższego zadania zakłada pomoc finansową w formie 
dotacji celowej w wysokości: 285.863,00 zł, pozostała wartość zadania zostanie 
sfinansowana z dochodów własnych gminy. 
Jak wcześniej wspominałem złożyliśmy wnioski o dofinansowanie na 
zagospodarowanie placu po Posterunku Policji w Obrytem, remont remizy w 
Psarach (inwestycja już zrealizowana) oraz remizy w Gródku a także dożynki i 
uroczystości upamiętniające poległych w Zambskach. W trakcie roku na wniosek 
radnych, o ile nam pozwolą środki finansowe, będziemy wprowadzać jakieś nieduże 
zadania. Mam przygotowany projekt na drogę Ciółkowo-Ulaski do FOGR-u i jest 
wykonany projekt na drogę w Tocznabieli. Jeżeli będzie nabór wniosków, to na 
drogę przez Tocznabiel złożymy wniosek. Może tych zadań w budżecie nie ma dużo, 
ale są to kosztowne zadania dla gminy. 
P.Osęka – sołtys wsi Sokołowo Włościańskie – mam prośbę do pana Wójta, żeby w 
Sokołowie ten grzybek na placu wiejskim przykryć. 
P.Wójt – ubiegamy się o środki z Ministerstwa Finansów, będziemy starali się w 
miarę możliwości finansowych realizować te nasze potrzeby. Jest jeszcze sprawa 
położenia chodnika w Zambskach od skrzyżowania w kierunku do szkoły – dobrze 
byłoby to zrealizować, jest tam niebezpiecznie szczególnie w sezonie letnim. W 
Bartodziejach też byśmy chcieli coś zrobić na tym boisku, bo młodzież z tego 
korzysta. Chcielibyśmy w każdej wsi coś zrobić. Poza tym mamy drogi gminne 
wymagające remontu, we wigilię objeździłem teren gminy, to tylko w Zambskach 
Starych k. Pana Gąseckiego była droga nieprzejezdna, pozostałe drogi były 
przejezdne. Równiarka jeszcze będzie równać w zależności od pogody. Mamy 
jeszcze trochę rowów do odnowienia. Zadań jest bardzo dużo. 
5) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 
 
P.Przew.RG – projekt uchwały budżetowej był już odczytany przez Panią Skarbnik, 
proszę o przegłosowanie kto jest za podjęciem uchwały budżetowej na 2014 rok. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny był przeciw, 2 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Budżetowa Gminy  Obryte na rok 2014 Nr XXXV/221/2013 została podjęta. 
 
Godz. 14.24 – Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 
Godz. 14.35 – Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady Sesji. 
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Ad.12.Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Dyga T. – Kierownik Referatu Rolnictwa – w listopadzie b.r. Rada Gminy podjęła 
uchwałę w sprawie wyboru metody i ustalenia opłaty oraz wysokość tej opłaty. 
Chodzi o tą ulgę dla osób samotnie gospodarujących. W związku z tym ,osoby te 
muszą złożyć nowy wzór deklaracji , który jest bardzo podobny do tego, co wszyscy 
składaliście w ubiegłym roku. Różnica polega na tym, że jest dodatkowa rubryka czy 
jest to gospodarstwo jedno- czy wieloosobowe. Wszystkie wieloosobowe 
gospodarstwa nie będą zmieniać deklaracji, tylko te osoby samotnie gospodarujące. 
Dlatego jest potrzeba taką uchwałę podjąć. Radni otrzymali wzór tej deklaracji. 
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 

Uchwała Nr XXXV/222/2013 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
została podjęta. 
 
Ad.13.Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Dyga T. – podjęcie uchwały wynika w ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych. 
Jeżeli rada podejmie uchwałę i wprowadzi do niej zmiany, to jest obowiązana w 
ciągu 12 miesięcy ogłosić jej tekst jednolity. Regulamin był uchwalony 30.11.2012 r., 
28.12.2012r. była zmiana tej uchwały. Uchwała po prostu zostaje ujednolicona, nic się 
nie zmienia. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
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Uchwała Nr XXXV/223/2013 w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Obryte 
została podjęta. 
 
Ad.14.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów  pracy stałych komisji 
Rady Gminy na 2014 rok. 
 
P.Przew.RG – plany pracy poszczególnych komisji były ustalane na posiedzeniach 
komisji. Proszę Przewodniczących Komisji przedstawienie tych planów pracy na 
2014 rok.  
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Mroczkowski Wł.-przedstawił plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia i Spraw Socjalnych na 2014 rok, który stanowi załącznik do protokołu. 
P.Kisiel – przedstawił plan pracy Komisji ds. Rolnictwa na 2014 rok, który  stanowi 
załącznik do protokołu. 
P.Borczyński – przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok, który stanowi 
załącznik do protokołu.  
P.Falba  – przedstawił plan pracy Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Planowania 
Przestrzennego na 2014 rok, który stanowi załącznik do protokołu.   
P.Przew.RG – czy są propozycje zmian do przedstawionych planów pracy komisji     
Rady Gminy na 2014 rok . 
Propozycji zmian nie zgłoszono. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
 

Uchwała Nr XXXV/224/2013 w sprawie zatwierdzenia planów  pracy stałych 
komisji Rady Gminy na 2014 rok została podjęta. 
 
Ad.15.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  planu pracy Rady Gminy na 
2014 rok. 
 
P.Przew.RG – przedstawił plan pracy Rady Gminy na 2014 rok, który stanowi 
załącznik do protokołu. 
P.Przew.RG – czy są  propozycje zmian planu. Proszę Przewodniczących Komisji o 
stanowiska  w tej sprawie.  
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
 

Uchwała Nr XXXV/225/2013 w sprawie zatwierdzenia  planu pracy Rady Gminy na 
2014 rok została podjęta. 
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Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
gminy Obryte, warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia 
stawek opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na 
terenie Gminy Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – ta uchwała została niejako podyktowana przez sprawę podpisania 
porozumienia ze Starostwem w sprawie przystanków na drogach powiatowych. 
Kilka miesięcy wcześniej Starostwo zwróciło się do nas o przejęcie przystanków przy 
drogach powiatowych. Ja i inni wójtowie z powiatu pułtuskiego nie zgodziliśmy się 
na to, ponieważ większość przystanków jest wybudowana przez gminy. Następnie 
Starostwo przysłało porozumienie na temat dzierżawy i utrzymywania tych 
przystanków, na które się nie zgadzamy. Odroczyliśmy ten temat do rozpatrzenia po 
nowym roku. Ta uchwała, którą chcemy podjąć dotyczy tylko przystanków 
gminnych, nowością jest wprowadzenie odpłatności dla przewoźników 
korzystających z tych przystanków tj. 0,05 zł za jedno zatrzymanie. 
P.Przew.RG – omawiane było to na komisjach. Proszę Przewodniczących Komisji o 
stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXXV/226/2013 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
gminy Obryte, warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia 
stawek opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na 
terenie Gminy Obryte została podjęta. 
 
Ad.17.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – ad. zapytania P.Króla – chodnik można wykonać, ale tam już wchodzimy w 
pas drogi powiatowej ok. 50 m chodnika. W Gródku ułożyliśmy 33 m chodnika, bo 
była przerwa k. Państwa Stworzyjanków i doprowadziliśmy do pasa drogi 
powiatowej. Rozważymy ten temat, jeżeli nie będzie przeszkód, to zrobimy. 
Ad. zapytania P.Wiśniewskiego – ten temat był już poruszany, dzwoniłem 
kilkakrotnie i mieli naprawić. Muszę Państwa poinformować, że droga w Ciółkowie 
została naprawiona i to bardzo dobrze. Koszt tej naprawy wyniósł ok. 300.000 zł. 
Uczestniczyłem w odbiorze tej drogi. Rozmawiałem o naprawieniu tej drogi, później 
jeszcze dzwoniłem i mieli to poprawić we wigilię, ale nie naprawili. Będę monitował 
tą sprawę. 
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Jeżeli chodzi o oświatę, to już chyba wyczerpałem temat. Nie będę powtarzał tego 
samego. 
P.Piątek – Dyrektor ZPO w Obrytem - w skład ZPO w Obrytem na chwilę obecną 
wchodzą : SP w Obrytem, Filia w Psarach, szkoła filialna w Gródku Rządowym, 
szkoła filialna w Zambskach Kościelnych ,szkoła filialna w Sokołowie Włościańskim 
oraz Przedszkole Samorządowe w Obrytem. Mamy 6 placówek pod nadzorem. Do 
pomocy mam obecną tutaj  Panią Emilię Kołodziejczyk – osobę odpowiedzialną, 
skrupulatną i cierpliwą. Wspólnie zajmujemy się bieżącymi sprawami tych 
wymienionych placówek. Jeśli chodzi o funkcjonowanie – to w granicach 20 sierpnia 
w każdej szkole jest zebranie i zostają przydzielone zadania i obowiązki dla każdego 
nauczyciela i dla każdego pracownika. Tak się właśnie stało i  w tym roku szkolnym, 
odbyło się zebranie, na którym każdy nauczyciel otrzymał swoje zadania z racji 
kwalifikacji i umiejętności , jakie posiada. 
Nauczyciele pracują w jednej lub w dwóch szkołach, sporadycznie w trzech 
placówkach. 
Pani Kołodziejczyk pracuje w szkole w Sokołowie, w szkole w Gródku i w szkole w 
Psarach. Tam ma przydział swoich zajęć i jest na bieżąco w tych placówkach. Jeżeli 
jest potrzeba pojechania do określonej placówki, to jedziemy i załatwiamy na 
bieżąco. W każdym tygodniu jeden raz jesteśmy w podległej placówce. Został 
ułożony plan zajęć dla każdej placówki, więc uczniowie zgodnie z tym planem 
odbywają swoje zajęcia. Za rozwijanie zdolności i umiejętności uczniów odpowiadają 
nauczyciele, nauczyciele pełnią dyżury , organizowane są zajęcia świetlicowe. 
Dowóz dostosowany jest do zajęć szkolnych, nauczyciele odprowadzają dzieci do 
samochodu szkolnego , rano przyprowadzają ich na zajęcia, troszczą się i opiekują 
dziećmi. W każdej z placówek są wyznaczone osoby (1 nauczyciel), które są 
łącznikiem pomiędzy daną placówką a nami. Nie jest to funkcja płatna. Nie ma 
drastycznych sytuacji, szkoły jak funkcjonowały, tak funkcjonują. Mieliśmy awarię w 
Zambskach, zepsuł się piec, pojechałam z konserwatorem , jednak trzeba było 
wezwać specjalistę. Odwozy funkcjonowały i funkcjonują dobrze, mamy do 
dyspozycji 3 samochody, w tym jeden gminny autobus. W każdym samochodzie jest 
opieka. Ponadto w szkole w Obrytem funkcjonuje stołówka, w pozostałych 
placówkach są obiady w postaci cateringu. 
Przykładem dobrego funkcjonowania każdej ze szkół jest duży udział uczniów w 
różnych zajęciach dodatkowych, zawodach sportowych, gdzie osiągają znaczące 
wyniki. Są to II i I miejsca  w powiatowych rozgrywkach sportowych . 
W ostatnich dniach odbywał się konkurs zorganizowany przez Dyrektora Gminnej 
Biblioteki Publicznej na najpiękniejszą szopkę Bożonarodzeniową. Wzięli w niej 
udział uczniowie z każdej szkoły. Na 419 uczniów wzięło udział w tym konkursie 62 
uczniów. Szanse na rozwój umiejętności i wiadomości mają wszyscy uczniowie. 
Jeżeli chodzi o współpracę z rodzicami, to w każdej placówce odbywają się spotkania 
i zebrania z rodzicami, odbywają się spotkania wigilijne, docieramy do każdej 
placówki, są organizowane apele i uroczystości. Wspólnie z nauczycielami staramy 
się to wszystko realizować, wspieramy się, liczymy na dalsze wsparcie ze strony 
współpracowników, organu prowadzącego oraz rodziców. Na rodziców zawsze 
mogę liczyć . Myślę , że tak dalej będzie . Cieszy mnie to i liczę na dalszą współpracę 
w dalszym okresie funkcjonowania.  
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Ad.18.Wolne wnioski i informacje. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Łach – jakie były kryteria przy rozstawaniu z nauczycielami. 
P.Wójt – nie będziemy udzielać odpowiedzi, każdy mógł się odwołać. Jak jest 
reorganizacja, to część musi odejść. Na pewno brany był pod uwagę staż pracy .Jeżeli 
komuś brakuje do emerytury rok czy dwa, to przecież nie zwolnimy takiej osoby. 
Poza tym braliśmy też pod uwagę to, że niektórzy nauczyciele byli zatrudnieni poza 
naszą gminą. 
P.Osęka – sołtys wsi Sokołowo Włościańskie– ile godzin pracuje nauczyciel. 
P.Wójt – pensum nauczyciela wynosi 18 godzin plus 2 dodatkowe. 
P.Piątek – etat  nauczyciela to nie tylko 18 godzin, poza tym ma prace klasowe, ma 
sprawdziany, ma testy, ma zebrania Rady Pedagogicznej, ma zebrania z rodzicami, 
analizy sprawdzianów – to są godzinowe analizy, są też szkolenia, narady. Tej pracy 
jest naprawdę dużo. 
P.Mroczkowski – dziękuje Pani Dyrektor za odpowiedź. Zadając to pytanie, 
spodziewałem się takiej odpowiedzi. Jestem Przewodniczącym Komisji Oświaty i 
miałem prawo zadać takie pytanie. Dzisiaj niektórzy z nas, którzy niekoniecznie 
znają się na oświacie, powinni się zastanowić na przyszłość, czy koniecznie powinni 
zabierać głos, jak się na tym nie znają. To, co powiedziała Pani Dyrektor chyba 
wszystkich uspokaja. Nie będę komentował tego, co powiedział Wójt – jedną cyfrę 
zapamiętałem – 1,5 mln zł. Gdyby w poprzedniej kadencji inaczej rządzono, to 
byśmy mieli 6 mln zł do przodu. Ja jestem nauczycielem i mnie na szkołach zależy, 
my to robimy z bólem serca, ale patrzymy na całą gminę. Za te 6 mln zł byśmy mieli 
schodnikowaną całą gminę. 
P.Wójt – ten temat oświaty jest obszerny, zawsze się przewija. Z mojego 
doświadczenia wiem, że nauczyciele nie pracują tylko 18 godzin, przygotowują 
akademie, sprawdzają sprawdziany.  
P.Osęka – kto wygrał przetarg na oświetlenie uliczne. 
P.Wójt – mamy zmianę konserwatora oświetlenia o 12.000 zł taniej niż poprzedni, 
firma z Siedlec wygrała przetarg. 
P.Osęka – uczniowie gimnazjum kończą lekcje o 14-tej a autobus mają dużo później. 
Czy nie można tego zmienić, żeby tyle nie czekały. 
P.Książak – Dyrektor Gimnazjum w Obrytem -gimnazjaliści mają przeciętnie 32 
godziny w tygodniu , do tego dochodzą zajęcia pozalekcyjne, więc albo o 14-tej albo 
o 15-tej kończą zajęcia i na pewno nie czekają do 16-tej.  
P.Wójt – cieszę się z tego, że  można spokojnie rozmawiać, jak to miało miejsce na 
dzisiejszej sesji. Gdy Pani dyrektor GBP zwróciła się do mnie o zgodę na 
zorganizowanie konkursu szopek Bożonarodzeniowych, byłem pesymistycznie 
nastawiony, ale zgodziłem się. Konkurs okazał się bardzo trafny, całe rodziny się 
zaangażowały w ten konkurs, tych szopek było wykonane 67. Te, które są na Sali 
obrad, to są te nagrodzone poszczególnymi miejscami. Wszyscy wykonawcy 
otrzymali nagrody. Święta Bożego Narodzenia są świętami rodzinnymi, 
najpiękniejszymi, bogatymi w obyczaje, mocno wrośnięte w tradycje. 
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Przygotowujemy się duchowo do tych świąt, przygotowujemy nasze mieszkania do 
świąt, odwiedzamy czy też czekamy na rodzinę. Tradycje są bardzo ważne, musimy 
przekazywać je naszym młodszym pokoleniom. Dzieci i młodzież trzeba 
wychowywać, przyzwyczajać i wpajać im to wszystko. Spotkań wigilijnych było 
bardzo dużo. Życzę Państwu, abyśmy potrafili się cieszyć z sukcesów zawodowych i 
osobistych. Rok 2014 będzie trudny dla nas wszystkich , wspólnie żebyśmy te 
trudności pokonali i oby ten 2014 rok był lepszy jak ten 2013 r. , który był też 
udanym rokiem. 
Po zakończeniu sesji zapraszam wszystkich na obiad do restauracji „Natalia”            
w Pniewie. 
P.Przew.RG – w imieniu własnym i wiceprzewodniczącego Rady Gminy chciałem 
podziękować Wójtowi ,pracownikom Urzędu Gminy , państwu sołtysom i radnym 
za współpracę w 2013 roku. Współpraca przebiegała dobrze, nie było konfliktów. W 
nadchodzącym roku życzę Państwu wszystkiego najlepszego, zdrowia, pomyślności 
i sukcesów w pracy zawodowej , oby nadchodzący rok nie był gorszy od tego. 
 
 
Ad.19. Zakończenie obrad. 
 

Godz. 15.25 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XXXV Sesji 
Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
         

Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          /Krzysztof Oleksa/ 


